
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 8. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 611
Ifølge DHI-rapporten ”Mekanistiske modeller og metode til bestemmelse af indsatsbe-
hov”, marts 2015, der ligger til grund for de gældende vandplaner, er dansk kvælstof
kun af mindre betydning, når algevæksten i store vandområder som f.eks. Lillebælt og
Smålandsfarvandet samt fjorde som Åbenrå og Nyborg Fjord skal forklares. Er det muligt
at nå god økologisk tilstand i disse danske vandområder, hvis vores nabolande ikke
reducerer deres udledninger af kvælstof og fosfor?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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